
    
A Sant Andreu de Llavaneres, a les 20.10 hores del dia 14 d'abril de 2016, a la Casa de la Vila, es
reuneixen, el Sr. Jordi Roldós (President),  el Sr. Arnau Matas (representant d'ERC-AM), el Sr. José
Luis  Martín  (representant  d'Acord-E),  el  Sr.  Carlos Sánchez (representant  de C's),  el  Sr.  Miquel
Molinas (proposat per la regidoria),  el  Sr.  Josep Sibilla  (proposat per la regidoria),  el  Sr.  Xavier
Tarruella (proposat per la regidoria), el Sr. Lluís Sala (proposat per la regidoria) i el Sr. Antoni «Sito»
Alarcón (proposat per la regidoria) i el Sr. Josep Bertran (proposat per l'ADF-Serralada de Montalt)
amb  l'objecte  de  celebrar  la  sessió  ordinària  del  Consell  Assessor  de  Medi  Ambient  (d'ara  en
endavant, el Consell). 

Actua com a Secretari el Sr. Héctor Andino, tècnic municipal de Medi Ambient.

Atès que s’ha obtingut el quòrum necessari, el president obre l’acte i demana d'aprovar l'acta de la
sessió anterior. No havent-hi cap vot en contra, es declara aprovada per unanimitat.

En primer  lloc  en Jordi  Roldós aprofita  per  felicitar  a  tothom per l'èxit  obtingut  a  la  sortida de
coneixement de l'entorn del molí de can Cabot de Munt. Es fan diversos comentaris al voltant de la
sortida i s'aprofita per felicitar i agrair especialment a en Josep Sibilla i a l'ADF Serralada de Montalt
la feina duta a terme el dia anterior a la sortida per permetre el pas de la gent.

En José Luis Martín comenta que diverses persones l'han aturat pel carrer per demanar que es
facin més sortides d'aquestes característiques.

Tot seguit, es passa a seguir els punts de l'ordre del dia.

A les 20:25 s'incorpora a la sessió el Sr. Joan Rubal (vice-president).

1.- PRESENTACIÓ DE L'AVANTPROJECTE DE LA MILLORA DEL PARC DE CAN MATAS

El president explica la intenció de fer una reforma del Parc de can Matas atès que es troba força
deixat.  En  Xavier  Tarruella  comenta  que  potser  abans de  destinar  diners  públics  a  un projecte
d'aquestes característiques, seria preferible netejar i mantenir d'una manera més correcta l'espai.

El president demana primer de tot poder explicar el projecte i després discutir-ho. Fa una explicació
sobre plànol del que és la proposta de l'espai amb l'objectiu que sigui més atractiu per als ciutadans:
remodelació de la zona de jocs, substitució de la planta per alguna que doni més color, creació d'un
espai amb gespa perquè la gent es pugui estirar, creació d'un espai dedicat a educació vial i millorar
la zona d'arbrat al costat de la biblioteca.

En Sito Alarcón manifesta la seva preocupació per les dimensions de l'espai dedicat a educació vial,
atès que és molt estret. En Joan Rubal s'afegeix al comentari.

Hi ha un breu intercanvi d'opinió al voltant de dels problemes de vandalisme existent a l'espai. En
Jordi Roldós comenta el cas especial de l'anomenat «balcó» que és especialment problemàtic en
quant al vandalisme i que té intenció de treure.

Tant  en  Sito  Alarcón  com  en  Xavier  Tarruella  demanen  saber  el  cost  que  tindrà  i  la  seva
temporalització. En Jordi Roldós dóna una aproximació de xifres (entorn als 160.000 €), i durada
(plantejat en quatre fases), però planteja que algunes de les tasques les dugui la brigada municipal
sota la direcció d'algun encarregat que en sàpiga.  En Miquel Molinas demana conèixer l'ús que
tenim dels diferents espais verds municipals i mostra la seva preocupació per l'estat dels diferents
parcs del municipi, comentant que potser seria preferible destinar diners a dignificar-los tots més que
dedicar tants diners a un sol projecte.

En Lluís Sala i en Xavier Tarruella reflexionen de com han de ser els espais verds del Municipi; s'hi
afegeix l'Arnau Matas manifestant que cal buscar que els espais siguin més «naturals», amb menys
ciment, cosa a la qual s'adhereixen tant en Xavier Tarruella com en Lluís Sala.
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Hi ha una sèrie de comentaris generals al voltant de la manca de manteniment d'algunes zones
verdes del municipi, com són els jardins Passi, l'arbrat viari de l'avinguda de Catalunya …... En Jordi
Roldós s'hi manifesta en el mateix sentit, posant com a exemple el què va passar quan va anar a
donar un cop d'ull a dos dels parcs que creia en millor estat: els jardins de can Caralt i el parc de can
Riviere.  Cal  començar  a  millorar  els  espais  verds  i  no  buscar  únicament  una  tasca  de
«supervivència» dels espais.

Es demana:

1. Un llistat de les zones verdes municipals

2. Un pla de gestió de les zones verdes municipals, amb les problemàtiques de cadascuna

3. Un pla de manteniment de les zones verdes municipals

4. Un pla estratègic del que es vol a cada zona verda municipal

També es comenta la necessita de millorar la zona verda de Mare de Déu de Montserrat ja que és
l'entrada del poble, o la cara del poble com diu en Lluís Sala

Miquel Molinas qüestiona la idoneïtat d'apuntar-se a segons quines coses, com és el tema de
Vil·les Florides, ja que entén que seria preferible d'anar millorant poc a poc les zones verdes
municipals. Xavier Tarruella creu que seria més convenient destinar diners a fer una diagnosi i un
pla de gestió més que no pas destinar una quantia de diners tant important a millorar una sola
zona verda.

Es comenta també la possibilitat de disposar d'una aplicació que permeti a la ciutadania participar
informant dels problemes de manteniment o bé de vandalisme.

En Carlos Sánchez manifesta que cal fer pedagogia perquè hi ha molta gent que parla sense tenir
suficient informació i, per tant, manifesten criteris que no són els millors. La diagnosi dels espais
verds de Llavaneres pot ser una bona eina per explicar quines són les tasques que es duen a
terme.

Tant en Lluís Sala com en Xavier Tarruella consideren que cal anar en una línia d'actuacions que
requereixin posteriorment poc manteniment i  també la necessitat de formar millor a la brigada
perquè facin un correcte manteniment dels espais verds.

Finalment, en Josep Sibilla demana que caldria plantar arbres a ca l'Alfaro perquè anessin fent un
relleu dels arbres existents actualment perquè darrerament només se'n tallen. Així mateix comenta
que caldria posar un arbre al parc de can Rabassa perquè no hi ha ombra i a l'estiu no s'hi pot
estar.

2.- PROPOSTA DE ACTUACIONS AMB PARTICIPACIÓ CIUTADANA

Miquel Molinas exposa l'interès de donar poder al ciutadà i mostra la seva preocupació pel què ell
entén com un allunyament entre el ciutadà i l'ajuntament. Es pregunta de quina manera es pot
transmetre al ciutadà i fer-lo partícip de les nostres inquietuds.

Considera que es podria crear una comissió, similar a la comissió de festes, per tal de poder
organitzar activitats de neteja de l'entorn com a un començament. Proposa organitzar una activitat
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de neteja de l'entorn amb el suport de la regidoria de Medi Ambient. 

José Luis Martín està d'acord, però proposa que es siguin actuacions de neteja que s'haurien de
vincular a sortides coneixement de l'entorn o de coneixement del Parc del Montnegre – Corredor. 

3.- PRECS I PREGUNTES

 L'Arnau Matas pregunta com està el tema de contaminació lumínica a Sant Andreu de Llavaneres, ja
que creu que hi ha zones que estan poc il·luminades i d'altres que ho estan molt. En Jordi Roldós
explica breument que es té un ajut del Ministerio de Agricultura que permetrà substituir bona part de
les lluminàries obsoletes i substituir-les per tecnologia led. D'aquesta manera s'aprofitarà també per
donar compliment a la normativa de protecció envers la contaminació lumínica i es reduirà el consum
elèctric.

 En Lluís Sala vol saber el resultat de les actuacions que s'hagin dut a terme en contra de la presència
d'excrements de gossos a la via pública i a les zones verdes municipals. En Jordi Roldós comenta
que és un tema complicat perquè falten recursos per poder lluitar-hi. L'Arnau Matas creu que podria
existir una bossa de treball  per a joves a l'estiu i  que aquesta és una de les coses que podrien
controlar. Josep Sibilla comenta que hi ha problemes en alguns punts i que potser seria interessant
de debatre-ho en una possible Comissió Assessora de Governació.

Per acabar, en Jordi Roldós agraeix a tothom el seu interès i els convida a la propera sessió.

I no havent-hi més assumptes que tractar, s’aixeca la sessió a les 22:20 hores, de la qual s’estén la
present acta. En dono fe.

Héctor Andino Pol
Secretari

Sant Andreu de Llavaneres, a 8 de juliol de 2016
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